
          Sorø 15.08.2017

Kære Justitsminister Søren Pape Poulsen, samt retsudvalg,

Hundeloven som den er i dag, har enorme konsekvenser. Ikke alene for hundene og 

deres ejere, men også for samfundet og politiet. 

Politiet bruger enorme ressourcer på hundelovssager og kalder selv området for ”Et 

væsentligt aktivitetsområde i politiet”

Politiet har flere gange givet udtryk overfor Fair Dog, at hundelovssager er uønsket 

opgaver, og de ikke forstår, at der skal bruges så mange ressourcer på en hundelov 

der ikke er forebyggende, og som ikke virker i praksis.

Det vil uden tvivl komme bag på politikerne, hvor mange hundelovssager der er tale 

om. Vi anmodede rigspolitiet om tallene for sager med bid, påbud, race og 

pensionsanbringelser (De sager som Fair Dog til dagligt sidder med). Rigspolitiet var 

ikke i besiddelse af disse tal, så vi anmodede hver politikreds for tallene. Kredsene 

havde ikke tallene for pensionsanbringelser, ej heller tallene for hver sagsgruppe 

(bid, påbud eller race) da hundelovssager er journaliseret under forskellige 

gerningskoder i POLSAS (- 00170 - 10161 - 10170 - 60111 - 74265 - 83990 - 89150 - 89152 ). 

De havde dog tallene samlet, minus antallet af pensionsanbringelser.
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Der har siden 1 Juli 2010 og frem til april 2017, været over 25.799 hundelovssager 

(iflg. Politiets egne tal) sikkert også over 27.000 sager, da 2 store politikredse 

mangler at give os svar.  

Antal hundelovssager 1 Juli 2010 – 1 April 2017

Nordsjællands Politi                                                3858

Sydsjællands og Lolland-Falsters Politi                        4124

Midt- og Vestjyllands Politi        3065

Nordjyllands Politi        3354

Fyns Politi – (mangler tilbagemelding)

Sydøstjyllands Politi        2897

Syd- og Sønderjyllands Politi        4265

Østjyllands politi        2000

Bornholms politi          337

Københavns politi                   1045

Midt og vestsjælland (mangler tilbagemelding)          

København vestegns politi          854

(Indtil nu 25799) 81 måneder = gennemsnitlig 318 sager pr. måned. 

                                                                                                      

Det kræver ingen Einstein at regne ud hvor enorme økonomiske, og 

ressourcemæssige konsekvenser, så stort et antal har for politiet, og samfundet.

Desværre ses der ikke at være sket et fald i antallet af alvorlige skader forårsaget af 

hunde. 

Og iflg. Dyrlægerne er der heller ingen forskel på antal af skader på hunde de får ind.

Der er omkring 6.000 bid på mennesker og omkring 3500 bid på hunde årligt, det tal 

har ligget stabilt siden 1998. 

Omkostninger for samfundet er enorme i både ressourcer brugt på hundelovssager, 

de økonomiske konsekvenser heraf, og økonomiske konsekvenser i læge/sygehus 

behandlinger, sygemeldinger mv. 



Eks. På økonomiske konsekvenser

Her er 9 hundelovssager og nogle tal for, hvor ressource tungt hundelovssager rent 

faktisk er.

9 hundelovssager med 19 hunde.

Bonnie og hendes 8 hvalpe - 21 måneder statsadvokat

Chico - 11 måneder   Statsadvokat (i samme sag som Bonnie og hendes hvalpe)

Frigg og Marley - siden 9 September 2014   Kammeradvokat

Nugga - siden Maj 2015 Kammeradvokat

Baldor - siden Februar 2016   

Valdemar - siden 29 marts 2017

Luna - siden 19 April 2017

Spire - siden Januar 2017

Tyson - siden 30 maj 2017

A-Iceberg - har siden 6 Juni 2017

De 19 hunde har en sammenlagt internat regning pr. d.d. på 1.807.432,-

Foruden internatophold, kommer transportudgifter, hundesagkyndig vurdering, 

sagsbehandling, og udgifter til domstol.

I sagerne vist her, er politibetjente, hundesagkyndige, alm. anklager, statsadvokat og 

kammeradvokat. Sagsomkostninger i disse 9 sager beløber sig til min.  5.000.000,- i 

lønomkostninger alene.

For 9 sager er omkostninger over 6.800.000,- derudover kommer de mange 

mandetimer der er brugt på sagerne. 

Det giver derfor ingen mening, at vi bruger så mange ressourcer på en hundelov, der 

ingen virkning har, og som ikke er forebyggende. 

Vi har den viden der skal til for at lave en god og fair hundelov, som er forebyggende,

som vil mindske antallet af uheld med hunde, som vil mindske antallet af uansvarlige

hundeejere og avlere, og som vil bruge et min. af politiets sparsomme ressourcer.



Vi kunne, hvis politikerne ville, få sammensat en hundelov og dyreværnslov der er 

tidsvarende, som beskytter både samfund, og dyrene, og som ikke tager så enorme 

ressourcer fra politiet.

 

En lov der skaber tryghed for flertallet, og ikke som i dag nogle ganske få.  Vi er helt 

klar over at selve hundeloven ligger i Miljø- og Fødevareministeriet, men vi mener at 

informationen om de mange ressourcer som politiet bruger på hundelovssager er 

vigtig viden, og politiets opgaver ligger under justitsministeriet.

Har I brug for yderligere information eller dokumentation står vi naturligvis til 

rådighed.

Med venlig hilsen

Charlotte Andersson

Formand og juridisk rådgiver for 

Foreningen Fair Dog

kontakt@fairdog.dk

telefon 60194312

•Foreningen Fair Dog er en frivillig forening for alle hundeejere og hunde, uanset race eller 

herkomst.

•Foreningens medlemmer og bestyrelse består af fagfolk, hundetrænere, 

hundeadfærdsbehandlere, dyrlæger, opdrættere, jurister, advokater, politifolk m.fl.

•Foreningen Fair Dog har siden 2010 haft over 600 hundelovssager

•Foreningen Fair Dog har over 18.000 støtter
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